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Č. j.: KaRek/0038/23 

Akademický senát Univerzity Pardubice 

 

Z Á P I S 

z 4. zasedání Akademického senátu Univerzity Pardubice, 

konaného dne 23. května 2023 v zasedací místnosti rektorátu 

 

Přítomni: dle prezenční listiny celkem 26 senátorů z celkového počtu 39 (viz příloha).  

 

Program zasedání: 

1. Jmenování skrutátorů zasedání. 

2. Schválení programu zasedání.  

3. Informace o činnosti předsednictva AS UPCE. 

4. Revize Strategického záměru Univerzity Pardubice 2021+. 

5. Výroční zpráva o činnosti Univerzity Pardubice za rok 2022. 

6. Výroční zpráva o hospodaření Univerzity Pardubice za rok 2022. 

7. Žádost o vyjádření Akademického senátu Univerzity Pardubice k právním jednáním, 

kterými Univerzita Pardubice hodlá smluvně zřídit věcné břemeno – služebnost 

inženýrské sítě k pozemku parc. č. 3741/1 v obci Pardubice, k. ú. Pardubice. 

8. Návrh I. změn Statutu Fakulty zdravotnických studií Univerzity Pardubice. 

9. Různé. 

Na začátku zasedání bylo přítomno 26 senátorů. 

Předseda Akademického senátu Univerzity Pardubice (dále jen „AS UPCE“ nebo „senát“), 

Ing. Petr Bělina, Ph.D., zahájil 4. zasedání AS UPCE, přivítal přítomné senátorky a senátory, 

rektora a vedení Univerzity Pardubice (dále jen „UPCE“ nebo „univerzita“). 

Předseda, dr. Bělina, informoval o personální změně v AS UPCE. Ke dni 30. dubna 2023 

rezignoval z důvodu neslučitelnosti funkcí na post senátora AS UPCE Mgr. Vít Blanař, Ph.D., 

který byl senátorem za Fakultu zdravotnických studií UPCE (dále jen „FZS“). V návaznosti 

na výsledek voleb do AS UPCE byla oslovena náhradnice Mgr. Klára Václavíková, Ph.D., která 

nominaci do AS UPCE přijala a stala se senátorkou za FZS. 

1. Jmenování skrutátorů zasedání. 

Navržení skrutátoři pro toto zasedání Mgr. Eva Hlaváčková, Ph.D., a Ing. Daniel Honc, Ph.D., 

byli schváleni následným hlasováním.  

Hlasování se účastnilo 26 senátorů. 

Výsledek hlasování: 26 PRO, 0 PROTI, 0 SE ZDRŽEL. 

2. Schválení programu zasedání. 

Dr. Bělina seznámil přítomné s programem 4. zasedání a otevřel diskusi.  
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Senátor a předseda AS FZS Mgr. Podeszwa požádal o přeřazení bodu číslo 8 na bod číslo 4, 

neboť za účelem prezentace bodu 8 se na zasedání dostavil děkan FZS, který je časově 

limitován dalším pracovním programem, a nemůže být proto přítomen zasedání v pozdějším 

čase. 

Dr. Bělina dal hlasovat o změně v programu zasedání. 

Aktualizovaný program zasedání: 

1. Jmenování skrutátorů zasedání. 

2. Schválení programu zasedání.  

3. Informace o činnosti předsednictva AS UPCE. 

4. Návrh I. změn Statutu Fakulty zdravotnických studií Univerzity Pardubice. 

5. Revize Strategického záměru Univerzity Pardubice 2021+. 

6. Výroční zpráva o činnosti Univerzity Pardubice za rok 2022. 

7. Výroční zpráva o hospodaření Univerzity Pardubice za rok 2022. 

8. Žádost o vyjádření Akademického senátu Univerzity Pardubice k právním jednáním, 

kterými Univerzita Pardubice hodlá smluvně zřídit věcné břemeno – služebnost 

inženýrské sítě k pozemku parc. č. 3741/1 v obci Pardubice, k. ú. Pardubice. 

9. Různé. 

Hlasování se účastnilo 26 senátorů. 

Výsledek hlasování: 26 PRO, 0 PROTI, 0 SE ZDRŽEL. 

Program zasedání byl schválen. 

3. Informace o činnosti předsednictva AS UPCE. 

Předseda AS UPCE, dr. Bělina, shrnul činnost předsednictva od posledního zasedání AS UPCE 

a podrobněji informoval o přípravě hybridního zasedání, které se uskuteční 27. června 2023.  

Apeloval na senátory, aby v dostatečném předstihu před zasedáním informovali senát 

o skutečnosti, že se budou zasedání účastnit online formou. Dále uvedl, že navržený program 

zasedání byl schválen předsednictvem a materiály předložené k projednání na tomto zasedání 

byly podrobně diskutovány v rámci schůzek s vedením univerzity a v příslušných komisích 

AS UPCE. K tomuto bodu neproběhla žádná diskuse. 

4. Návrh I. změn Statutu Fakulty zdravotnických studií Univerzity Pardubice. 

Úvodní slovo k tomuto bodu přednesl předseda AS FZS, Mgr. Podeszwa. 

Podrobné doplňující informace podal děkan FZS, doc. Sládek, který objasnil, že předložený 

návrh odráží změny, které souvisejí s volbou nového děkana a následnou restrukturalizací 

vedení fakulty. V této souvislosti byla upravena i příloha č. 1 Organizační členění FZS. Zároveň 

byly provedeny drobné formální úpravy. Cílem navržených změn bylo zefektivnit řízení 

fakulty, racionální rozdělení důležitých funkcí mezi jednotlivé členy vedení fakulty a zpřesnění 

jejich agendy. Návrh I. změn Statutu FZS byl projednán a schválen AS FZS dne 11. května 

2023. 

Předseda, dr. Bělina, přednesl stanovisko Legislativní komise AS UPCE vypracované jejím 

předsedou, dr. Šmídem, které zní: „Legislativní komise projednala návrh I. změn Statutu 

Fakulty zdravotnických studií Univerzity Pardubice per rollam a doporučuje materiál 

ke schválení v předloženém znění.“ 
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Dr. Bělina konstatoval, že k předloženému materiálu obdržel písemně souhlasné stanovisko 

pana rektora.  

K tomuto bodu neproběhla žádná diskuse. 

Návrh na usnesení:  

Akademický senát Univerzity Pardubice projednal a schválil návrh I. změn Statutu Fakulty 

zdravotnických studií Univerzity Pardubice v předloženém znění. 

Hlasování se účastnilo 26 senátorů. 

Výsledek hlasování: 26 PRO, 0 PROTI, 0 SE ZDRŽEL. 

Dr. Bělina konstatoval, že návrh usnesení byl přijat. 

Doc. Sládek poděkoval senátorům za odsouhlasení předloženého návrhu. 

5. Revize Strategického záměru Univerzity Pardubice 2021+. 

Rektor, prof. Čapek, přednesl úvodní slovo k tomuto bodu. Konstatoval, že veřejná vysoká 

škola je podle zákona o vysokých školách povinna vypracovat, projednat s ministerstvem 

školství, mládeže a tělovýchovy (dále jen “MŠMT“) a zveřejnit strategický záměr veřejné 

vysoké školy v termínu a formě, kterou stanoví ministr. 

Podrobné informace podala prorektorka pro vnitřní záležitosti, doc. Černohorská, která uvedla, 

že předmětem revize Strategického záměru Univerzity Pardubice 2021+ je změna alokace 

prostředků z Programu na podporu Strategického řízení vysokých škol pro roky 2022–2025 

na jednotlivé prioritní cíle strategického záměru MŠMT a dále pak úprava vybraných aktivit 

a ukazatelů. Doplnila, že materiál před předložením AS UPCE rovněž projednává Vědecká rada 

Univerzity Pardubice a po schválení AS UPCE také Správní rada Univerzity Pardubice. 

Materiál současně prochází jazykovou a formální korekturou, při závěrečných úpravách budou 

doplněny případné opravy dohodnuté při zasedáních jednotlivých grémií, které materiál 

projednávají. 

Předseda Komise pro studium a tvůrčí činnost AS UPCE Ing. Šlapák konstatoval, že Komise 

pro studium a tvůrčí činnost AS UPCE projednala a doporučuje dokument „Strategický záměr 

Univerzity Pardubice na období od roku 2021 – Revize 1. května 2023“ ke schválení. 

K tomuto bodu proběhla diskuse, ve které vystoupili Ing. Šlapák a doc. Černohorská. V diskusi 

bylo dohodnuto, že spolu se zápisem bude zveřejněno rovněž vypořádání připomínek, které 

obdržela komise od doc. Černohorské před vlastním jednáním.  

Dr. Bělina ukončil diskusi k tomuto bodu a přednesl návrh usnesení. 

Návrh usnesení:  

Akademický senát Univerzity Pardubice projednal a schvaluje návrh revize Strategického 

záměru Univerzity Pardubice 2021+ v předloženém znění. 

Hlasování se zúčastnilo 26 senátorů. 

Výsledek hlasování: 26 PRO, 0 PROTI, 0 SE ZDRŽELO. 

Dr. Bělina konstatoval, že návrh usnesení byl přijat. 

6. Výroční zpráva o činnosti Univerzity Pardubice za rok 2022. 

Úvodní slovo k tomuto bodu přednesl rektor, prof. Čapek.   
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Podrobné doplňující informace podala prorektorka pro vnitřní záležitosti doc. Černohorská. 

Konstatovala, že při zpracování výroční zprávy je dodržována povinná osnova stanovená 

MŠMT a zohledněno doporučení MŠMT, tj. jsou reflektovány aktivity Strategického záměru 

UPCE na období od roku 2021 a Plánu realizace strategického záměru na rok 2022. Obsah 

výroční zprávy je v souladu s § 21 odst. 2 zákona o vysokých školách. Tabulky a texty výroční 

zprávy budou dále zpracovány pro tisk, bude provedena jazyková a formální korektura, grafická 

úprava a při závěrečných úpravách budou doplněny případné opravy dohodnuté při zasedání 

jednotlivých grémií, které ji projednávají. Návrh výroční zprávy byl projednán Vědeckou radou 

Univerzity Pardubice a je dále projednáván AS UPCE a Správní radou UPCE. 

Předseda Komise pro studium a tvůrčí činnost AS UPCE Ing. Šlapák konstatoval, že Komise 

pro studium a tvůrčí činnost AS UPCE projednala a doporučuje dokument Výroční zpráva 

o činnosti UPCE za rok 2022 ke schválení.  

K tomuto bodu proběhla podrobná diskuse, ve které vystoupili Ing. Šlapák, prof. Čapek, 

dr. Brebera, doc. Černohorská, dr. Bělina, dr. Horálek, Ing. Gabriel, doc. Panoch. 

Byly zodpovězeny dotazy k předloženému materiálu. Otevřena byla mimo jiné otázka 

psychologické pomoci studentům, kterou poskytuje akademická poradna APUPA. Diskutovala 

se také tabulková část materiálu, zejména list 6.3, jehož opravená část bude přílohou zápisu, 

stejně jako vypořádání připomínek, které obdržela komise od doc. Černohorské před vlastním 

jednáním. 

Předseda senátu ukončil diskusi a přednesl návrh usnesení.  

Návrh usnesení:  

Akademický senát Univerzity Pardubice projednal a schvaluje Výroční zprávu o činnosti 

Univerzity Pardubice za rok 2022 v předloženém znění. 

Hlasování se zúčastnilo 26 senátorů. 

Výsledek hlasování: 25 PRO, 0 PROTI, 1 SE ZDRŽEL. 

Dr. Bělina konstatoval, že návrh usnesení byl přijat. 

7. Výroční zpráva o hospodaření Univerzity Pardubice za rok 2022. 

Úvodní slovo k tomuto bodu přednesl rektor, prof. Čapek. 

Podrobné doplňující informace podal kvestor, Ing. Gabriel. Konstatoval, že výroční zpráva 

o hospodaření UPCE za rok 2022 byla zpracována v souladu s osnovou doporučenou MŠMT 

ve formě tabulek určených jednotnému zpracování dat. Tabulky a texty výroční zprávy budou 

dále zpracovány pro tisk, bude provedena jazyková a formální korektura, grafická úprava a při 

závěrečných úpravách budou doplněny případné opravy dohodnuté při zasedání jednotlivých 

grémií, které ji projednávají. V rámci projednání materiálu s Ekonomickou komisí AS UPCE 

bylo upozorněno na nepřesnost v tabulce v kapitole 4 Vývoj a konečný stav fondů veřejné 

vysoké školy, tato nepřesnost byla opravena. 

Předseda Ekonomické komise AS UPCE, dr. Horálek, konstatoval, že komise projednala 

Výroční zprávu o hospodaření UPCE za rok 2022 v předloženém znění a v opraveném znění 

si dovoluje ji doporučit ke schválení. 

Dr. Bělina doplnil informace týkající se úpravy kapitoly 4 Vývoj a konečný stav fondů veřejné 

vysoké školy, která bude reflektována ve výroční zprávě.  
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K tomuto bodu proběhla diskuse, ve které vystoupili dr. Šándorová, dr. Bělina, Ing. Gabriel, 

dr. Horálek, doc. Culek, prof. Čapek, dr. Hlaváčková. Byly zodpovězeny dotazy 

k předloženému materiálu, diskutovaly se také možnosti sociálního fondu. 

Předseda senátu ukončil diskusi a přednesl návrh usnesení. 

Návrh usnesení:  

Akademický senát Univerzity Pardubice projednal a schvaluje Výroční zprávu o hospodaření 

Univerzity Pardubice za rok 2022 v předloženém znění s výjimkou kapitoly 4 Vývoj a konečný 

stav fondů veřejné vysoké školy, která se schvaluje ve znění Přílohy 1. Příloha 1 je součástí 

zápisu ze zasedání. 

Hlasování se zúčastnilo 26 senátorů. 

Výsledek hlasování: 26 PRO, 0 PROTI, 0 SE ZDRŽEL. 

Dr. Bělina konstatoval, že návrh usnesení byl přijat. 

8. Žádost o vyjádření Akademického senátu Univerzity Pardubice k právním jednáním, 

kterými Univerzita Pardubice hodlá smluvně zřídit věcné břemeno – služebnost 

inženýrské sítě k pozemku parc. č. 3741/1 v obci Pardubice, k. ú. Pardubice. 

Slova se ujal rektor, prof. Čapek, který uvedl, že návrh je předkládán ve smyslu § 9 odst. 2 písm. 

c) zákona o vysokých školách. 

Podrobné informace doplnil kvestor, Ing. Gabriel, který objasnil, že se jedná o žádost 

společnosti ČEZ Distribuce, a. s., o uzavření Smlouvy o budoucí smlouvě o zřízení věcného 

břemene a dohody o umístění stavby č. IV-12-2025399 mezi UPCE, coby budoucí povinnou, 

a společností ČEZ Distribuce, a. s., coby budoucí oprávněnou, spočívající v právu budoucí 

oprávněné umístit, provozovat, opravovat a udržovat na pozemku parc. č. 3741/1 v obci 

Pardubice, k. ú. Pardubice, zapsaném v katastru nemovitostí na listu vlastnictví č. 13034, 

vedeném Katastrálním úřadem pro Pardubický kraj, Katastrální pracoviště Pardubice zařízení 

distribuční soustavy, tj. kabelové vedení nn a zemnící pásek, provádět jeho obnovu, výměnu 

a modernizaci.  

Důvodem pro zatížení výše uvedeného pozemku služebností je realizace stavby „Pardubice 

K Cihelně p. č. 3741/14 knn“. Jedná se o zřízení nového odběrného místa pro nově umístěný 

poštovní novinový stánek.  

Služebnost bude zřízena k pozemku parc. č. 3741/1 v obci Pardubice, k. ú. Pardubice, 

zapsanému v katastru nemovitostí na listu vlastnictví č. 13034, vedeném Katastrálním úřadem 

pro Pardubický kraj, Katastrální pracoviště Pardubice. 

Služebnost je zřizována na dobu neurčitou a úplatně, za jednorázovou náhradu ve výši  

11 900 Kč. 

Předseda Ekonomické komise AS UPCE, dr. Horálek, konstatoval, že komise projednala 

materiál v předloženém znění a dovoluje si jej doporučit ke schválení. 

K tomuto bodu neproběhla žádná diskuse. Dr. Bělina dal o tomto návrhu hlasovat. 

Návrh usnesení:  

Akademický senát vyjadřuje souhlas k právním jednáním, kterými Univerzita Pardubice hodlá 

smluvně zřídit věcné břemeno – služebnost inženýrské sítě k pozemku parc. č. 3741/1 v obci 

Pardubice, k. ú. Pardubice, zapsanému v katastru nemovitostí na listu vlastnictví č. 13034, 
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vedeném Katastrálním úřadem pro Pardubický kraj, Katastrální pracoviště Pardubice, 

ve prospěch společnosti ČEZ Distribuce, a. s. spočívající v právu zřízení a provozování zařízení 

distribuční soustavy.  

Hlasování se zúčastnilo 26 senátorů.  

Výsledek hlasování: 26 PRO, 0 PROTI, 0 SE ZDRŽEL. 

Dr. Bělina konstatoval, že návrh usnesení byl přijat. 

V 15:15 zasedání opustil senátor Mgr. Podeszwa. 

9. Různé. 

prof. Čapek 

- reagoval na dotaz senátora Marka Manojlína, který se týkal zákazu používání aplikace 

TikTok na UPCE.  

- reagoval na dotaz senátora dr. Kleprlíka k rozdělování finančních prostředků na VVŠ. 

Do diskuse se zapojil také dr. Horálek.  

- reagoval na dotaz senátora dr. Michálka ohledně poklesu počtu studentů na UPCE. 

- představil senátorům materiál týkající se financování stipendií doktorských studijních 

programů. 

doc. Černohorská 

- reagovala na dotaz senátora Marka Manojlína ohledně kybernetické bezpečnosti, 

zejména se zaměřením na zavádění multifázové autentifikace a autentizace.  

- reagovala na dotaz senátora dr. Kleprlíka k dotazníkovému šetření HR Award. 

Do diskuse se zapojil také dr. Bělina. 

doc. Panoch 

- reagoval na dotaz senátora doc. Kleprlíka, týkající se technických potíží portálu STAG. 

Do diskuse se zapojili, prof. Čapek, dr. Bělina, Bc. Leinweber, Marek Manojlín, 

doc. Fischer, dr. Michálek.  

dr. Bělina 

- informoval o reprezentaci studentů UPCE ve studentské komoře Rady vysokých škol 

(dále jen „SK RVŠ“) a dále prezentoval způsob delegace zástupců v příštím roce, 

který umožní udržet členství SK RVŠ v Evropské studentské unii.  

- informoval o jednáních týkajících se podfinancování VVŠ a přednesl senátorům 

vyjádření předsedů akademických senátů VVŠ, které zní: „Fórum předsedů 

akademických senátů upozorňuje na přetrvávající celkové podfinancování terciárního 

vzdělávání v ČR z veřejných prostředků ohrožující stabilitu a fungování celého 

vzdělávacího systému. Další rozvoj, zvyšování kvality a celkové konkurenceschopnosti 

ČR ve mezinárodním kontextu nejsou možné bez zásadního navyšování finančních 

prostředků směřujících do vysokého školství prostřednictvím navýšení podílu výdajů 

na vysoké školství ve vztahu k HDP.“ Do diskuse se zapojil dr. Honc. 

- informoval o následujícím zasedání AS UPCE, které je naplánované na termín 

27. června 2023 a uskuteční se hybridní formou. 
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Na závěr 4. zasedání AS UPCE poděkoval předseda dr. Bělina všem senátorkám a senátorům 

za jejich účast a nastínil plánovanou činnost senátu pro nejbližší období. Následně zasedání 

ukončil. 

 

Zapsala: Ing. Michaela Jeníčková 

 

 

                                                                   Ing. Petr Bělina, Ph.D. 

                                                                        předseda AS UPCE        

 

 


